
    

 
 

 
‘s-Hertogenbosch, 14 september 2016 

 
Schriftelijke vragen van GroenLinks Brabant aan het college van Gedeputeerde Staten over 
zorgen vanuit wetenschap over de toename van Hepatitis E. 
 
 
Betreft: toename Hepatitis E  

 
Geachte leden van Gedeputeerde Staten, 

Een ‘minstens zo groot probleem als Q-koorts’, zo noemt hoogleraar Wim van der Poel van 
Wageningen University de toename van hepatitis E. Meerdere onderzoekers maken zich 
zorgen over de gevolgen en toename van hepatitis E voor de volksgezondheid. Het gaat om 
virustype 3, waarmee ook minstens de helft van de varkens is besmet. 

Het RIVM telde meer gevallen van hepatitis E: 50 in 2012, groeiend naar 303 in 2015.  Vooral 
mannen boven de 40 lopen het risico op een  leverontsteking. Bij 30 mensen ging het 
gepaard met zenuwpijn en verlamming in armen, blijkt uit onderzoek van neuroloog Jeroen 
van Eijk van het Jeroen Bosch ziekenhuis in Den Bosch. Groot probleem daarbij is dat de 
ziekte niet aangifteplichtig is en daarom erg lang 'onder de radar' kan blijven.  

Microbioloog Hans Zaaijer van het AMC maakt zich daarnaast ernstige zorgen over de 
bloedveiligheid. Uit onderzoek blijkt dat 1 op de 1000 bloeddonoren is besmet.  

Omdat Brabant de grootste varkensdichtheid kent van Nederland, wij harder dan elders 
getroffen zijn door zoönosen en ook internationaal te boek staan als hoog risicogebied voor 
nieuwe uitbraken, stelt onze fractie u de volgende vragen: 

1. Bent u in contact met gezondheidsdiensten, onderzoeksinstellingen en 
veehouderijorganisaties over toename van Hepatitis E en de zorgen ten aanzien van 
de volksgezondheid? Zo nee, waarom niet? Zo ja, wat kunt u ons daarover 
mededelen? 

2. Neemt u als provinciaal bestuur concrete maatregelen om de risico’s op besmetting 
en verspreiding te verkleinen? Nee, waarom niet? Ja, welke maatregelen zijn dit? 



    

3. Neemt de provincie een rol in voorlichting van Brabanders en huisartsen over het 
virus, de risico’s en de besmettingsbron(nen)? Zo nee, waarom niet? Zo ja, hoe 
vervult de provincie die rol? 

4. Houdt de provincie in haar beleid ten aanzien van varkenshouderij rekening met deze 
nieuwe cijfers van het RIVM, de gegevens van het Jeroen Bosch Ziekenhuis en de 
waarschuwingen vanuit onderzoekers/hoogleraren? Zo nee, waarom niet? Zo ja, 
waaruit blijkt dat? 

 

GroenLinks Brabant,  

 

Hagar Roijackers 

 

 

 


